
m
■

VISŲ SALIŲ PROLETARAI, VIENYKITĖS!

AIIC iii.
r-Ą
"Į

H"|"p ui••'-J
■Iif

ji

l

I •. lį|NAL,"os AT0M,N£S ELEKTRINES partinio, lkjs, profsąjungos komitetu ir administracijos organas
Laikraštis įkurtas 1988 m. birželio 28 d. $ Nr. 6 (6) * 1988 m. rugsėjo 13 d. • Antradienis $ Kaina 1 kap.

BENDRI ROPESČIAI
Rugpjūčio 29 d. jvyko profsąjungos—ūki nio aktyvo posėdis. Profsąjungos komiteto 

pirmininkas A. Stelmachas pasakė, kad profsąjunginės konferencijos pravedimo forma, 
naudojama šj Jcartą, jau užsirekomendavo kaip produktyvi, lakoniška. Pasitarime iš
klausyti pranešimai atsakingų už pagrindinius kolektyvinės sutarties skyrius. Prane
šėjai atsakė į pateiktus klausimus.

P irmasis sutarties sky- 
* rius, valstybinio plano 
įvykdymas, elektros energi
jos gamyba, ekonominis ir 
socialinis vystymas —. pa
sisakė
skyriaus viršininkas S. Ru
sa kovas.

Abu IAE blokai sustab
dyti. Pirmojo bloko KĮR 
pagal planą bus baigtas 
spalio 18 d., antrojo palei
dimas — rugsėjo 19 d.

Dėl neplaninio antrojo 
bloko sustabdymo bus ne
gauta 420 mln. k\Vh.

kreipė dėmesį į gamyklų-
gamintojų reikalavimus dėl per laikotarpį nj0 rugsė- 
•tcismgo jrengimų taugo,.- jo 2 iki 8 die"s išmetlmų
mo. Pavyzdžiui, furmna tu- j atmosferą radioaktyvių
ri biiti įrengta pagal reika- medžiagų inertinės radio-
lavimus. Visa konservavi- aktyvios dujos sudarė —
mo laikotarpj ' ja reikia po 2-9 Proc- diliausios leisti-
, , . v /. nos normos (din), ilgaam-
4 vai du kartus J. savaitę žiu radionuklidų
prasukti. procento din, 131 jodo —

Reaktoriaus patalpa turi Į^,75 Proc.* ^ama |P'.n"
būti uždengta. I abi patai- dubų dozes stiprumas Snie-
pas reikalinga įvesti šilumą kro^ntgeno per va,anda.
ir t. t. Komisijos išvados Sjuo metu gama spindu|iu
pateiktos Lietuvos TSR Mi- dozės stiprumas Vilniuje
nistrų Tarybai. sudaro 20 mikroR val.

Antrajame pusmetyje ti
tuliniame sąraše, išskyrus 
jau minėtus, sekantys ati
duodamieji objektai: univer
salinė parduotuvė III mi
krorajone, maisto prekių 
parduotuvė, past. 30 a, pir
tis 200 vietų, duonos kom
binatas.

Pramonės-gamybinio per
sonalo atleidimas iš darbo 
asmeniškai prašant, vykdo
mas be kliūčių. Priimama 
pagrinde tik į G N KO ir VIII 
Kadrų skyrius neturi šiuo 
metu konkrečių žinių: kie
kio ir kategorijų sumažina
mų darbo vietų. Buvo pa
teiktos rezervinės vietos, 
kurias gali pasiūlyti tiems, 
kurie patenka į etatų suma 
žinimo skaičių (skaičiai 
apytiksliai): G N KO — 100, 
duonos kombinatas — 80— 
100; nežinybinė sukarinta 
apsauga (NSA) — 10; re- 
monto-statybos 
(RSC) — 20; vaikų ikimo
kyklinės įstaigos (VII) — 
100. Šiais metais demokra
tiškumo sąlygomis buvo 
pravesta paskyrimai: che
minio cecho, DO ir DAS, 
PTS KSV, metalų laborato
rijos viišininkų.

Direktoriaus pavaduoto
jas pasakė, kad ITD 25 proc. 
kiekvienus metus kels kva
lifikaciją.

0,13Specialiai sudaryta neži
nybine komisija nustatė 
trečiojo bloko konservą* i- 
mo programą. Darbų apim
tis — 50—-60 mln. rublių.

gamybinio-techninio

Elektrinės administracija 
įsipareigojo nustatyti realų 
elektros gavimo planą ir 
sudaryti technines, organi
zacines ir socialines sąly
gas jo įvykdymui.

Elektrinės kolektyvas pri
ėmė įsipareigojimus valsty
binio plano įvykdymui.

Realus planas paskaičiuo
tas faktiškam blokų galin
gumo lygiui ir patvirtintas 
AEM. Tačiau dėl dažnų 
stabdymų ir iškrovimų pla
nas neįvykdytas 12 proc. 
(leidžiama norma 3,5 proc.). 
Plano neįvykdymo 
gula elektrinės kolektyvui, 
tačiau ir administracija ne
lieka nuošalyje. Per aštuo
nis mėnesius įvyko astuoni 
neplaniniai sustabdymai ir 
keturiolika iškrovimų, lame 
skaičiuje, dėl personalo kal
tės — 3 sustabdymai ir 6 
iškrovimai.

Iškonservavimas pareika
laus papildomų lėšų apie 
20 mln. rublių. Komisija

1989 metų plane gyvena
mųjų namų statyba, kaip 
praėjusiais metais, 50 tūkst. 
k v. m. gyvenamojo ploto. 
Socialinių-kultūrinių objek
tų — 124 past., kuriame įsi
kurs G N KO, BGAK, vaisti
nė, daržovių parduotuvė; 
maisto prekių parduotuvė, 
past. 30A/1; ATS 10 tūkst. 
numerių; viešbutis, past. 
130.

cechas

Nuo s. m. rugpjūčio 10 d.
energijos blokaspirmasisViso pagal pirmąją ir an

trąją gyvenamųjų namų 
statybos eilę įsisavinta 510 
inln. rub., 
mln. rub., 
antros 
rublių.

r\ ėl socialistinio lenkty- T) arbo apsaugos ir sau-
niavimo ir darbo norma- u gurno technikos klausi-

vimo klausimu kalbėjo DO mais kalbėjo DO ir STS
ir DAS viršininkė S. Archi viršininkas V. Fiodorovas,
povą.

Šiai dienai

remontuojamas planiniu ka-
(PKR):budupi ta Ii ni u

likutis — 209,9 
tame skaičiuje 

eilės — 194,6 mln.
BGGĮ ir TG-1 vidutiniu,kaltė TG-2 kapitaliniu remon
tu, kuris tęsis 70 parų. IAE
kolektyvas kartu su subran-

organizacijomisgovinėmis
vykdomas didelės apimties

specialių ir eilėremonto.
rekonstrukcinių darbų, nu
kreiptų įrengimų paU'kimu- 
mo ir saugumo užtikrini
mui.

Pirmąjį pusmetį elektri
nėje įvyko keturi nelaimin
gi atsitikimai, iš jų du ATO 
(mirtini). Užplanuotos prie
monės, darbo saugumo 
klausimais, įvykdytos. Di
delių apšvitinimo dozių ne
pasitaikė. Sudaryta nauja 
darbo apsaugos sistema 
Ignalinos AE.

albėjo direktoriaus pa
vaduotojas bendriems 

reikalams E. Krūminis.

Nuotraukoje: A. Cerekavičiaus elektrikų brigada (LAER) 
remontuoja turbinų įrengimus.

A. KARASIOVO nuotr.

AEM siste
moje prie naujų darbo ap
mokėjimo sąlygų perėjo vi- 

elektrinės,. išskyrus Ig
nalinos ir Armėnijos. Būti
ni naujoms sąlygoms pas
kaičiavimai atlikti, praves
ta darbų tarifikacija, ITD
ir tarnautojų 
Vieno darbuotojo atlygini
mo padidinimui iki kitų 
elektrinių lygio, nežūrint j |Y 
vidaus rezervus, mums rei
kalinga
bo vietų. Tuomet vidutinis 
mėnesinis atlyginimas pa
kils tik 8,7 proc. Gavus pa- 

fondą, atsirado

Darbo našumas per sep
tynis mėnesius išaugo 23,1 
proc., savikaina sumažėjo 
6,9 proc. (planas kolektyvi
nėje sutartyje 
0,3 proc. ir 0,2 proc.). Vir
šijimas paaiškinamas pir
mojo energijos bloko PĮR 
perkėlimu^
Ą ntruoju pasakė kalbą 
“direktoriaus ipavaduoto- 
jas kapitalinei statybai V. 
Gadiučka.

Pirmosios remonto savai
tės rodo, kad pasiruošiant 
jam RC ir TC rie visi klau
simai, priklausantys 
cechų personlo, buvo pilnai 
išnagrinėti. Ko rfezultate, 
pagrinde, dėl eksploatacijos 
tarnybos kaltės užsilaikė 
gamybos darbų paskyrų-lei- 
dimų atidarymas.

sos Vienas iš atsakingiausių ir 
sudėtingiausių darbų — de
fektų šalinimas vamzdžių 
suvirinimo siūlėse Du 800 
daugkartinio kontūro pri
verstino cirkuliavimo, dar
bus vykdo reaktorinis ce
chas, MSV-3/1 ir SMSV-4, 
panaudojant suvirintojus iš 
CRC kontroliuojant IAE 
metalų laboratorijai ir, pa
grinde, organizuotai. Re
monto darbų atsilikimo, ku
riuos pagal grafiką vykdo 
RC, nėra.

Tačiau prieš akis remon
tas defektiniu vamzdžių su
jungimų ARSS, kurį pra
ves, „Kurskatomenergore- 
monto“ (KAER) GRĮ. Nuo 
eksploatavimo ir remonto 
tarnybų RC, ML. MSV-3/1, 
SMV-l, MSV-109 ypatingai 
KAER priklauso praktiškai, 
kritinio grafiko savalaikiš
kumas, PKR ir jo užbaigi
mas.

pitalinį remontą, turbinų ce
chas PKR-87 
prie ribos sugriauti jo ter
minus.

Eleklrocccho kolektyvui, 
kartu su MSV-32 ir ypač 
su MSV-21, reikia sustip
rinti praktinį darbų realiza
vimą papildomose patikimo 
maitinimo sekcijose.

Remonto kokybė aštria 
problema iškyla kolektyvui 
GJ LAER, kuris yra Ignali 
nos AE. Po remonto, iur- 
bogeneratorių pasitaikanti 
padidinta vibracija, tepalo 
lašėjimas ir flanšinių sandū
rų įrengimo metai iš metų 
kartojasi.

Rūpinamasis įrengimų ko
kybe po remonto, aš saky
čiau,, kiekvieno remontinin
ko, mnluotojo, statybininko 
sąžinės reikalas. Tačiau iš 
elektrinės ITD bus reika
lai! jama kontrolės pagerini-

baigė darbus
atitinkamai nuo

atestacija.

sumažinti 300 dar- Dėl nesavalaikio materia- 
Jinio-techninio skyriaus ap
rūpinimo įrengimais turbi
nų ceche keturi darbai ne
pradėti, penki — pagal gra
fiką atsilieka visa savaite. 
Elektros ceche KTPSR sek
cijoms patikimo maitinimo, 
reakloriniaine — gaminių 
sistemai GAA užsitęsė ap
rūpinimas, kas gali sugriau
ti plane numatytus termi
nus.

laikotarpiu 
darbuotojai 

butais; 133 šei- 
— kambariais bendfa-

Ataskaitiniu 
179 elektrinės 
aprūpinti 
mos
bučiuose; 134 šeimos — są-

Kapitalinių įdėjimų pla- 
pusmetyjenas pirmajame 

įvykdytas 71,2 proc. (nebu
vo patvirtintas techninis 
projektas, nesavalaikis įren
gimų tiekimas, nesilaiky
mas nustatytų terminų, ruo
šiant projeklinę-sąmatinę 
dokumentaciją). trūkumas 
apdailininkų 
organizacijoseK 
(racija antrajam pusmečiui 
sukoregavo planą. Perkelti 
objektų pridavimo terminai 
iš antrojo į trečiąjį ketvirtį. 
Tai pagrindinis ligoninės 
korpusas 225 vietų, sterili
zacijos korpusas, vaikų dar
želis, 90 pastatas.

pildomą 
galimybė padidinti atlygi
nimą 14,6 proc. įskaitant 
materialinio skatinimo fon
dą, jis pasieks 282 rub. 
(projektas).

rašuose laikinam gyvena
majam plotui gauti, iš jų 
87 šeimos — eilėje nuo 
1986 metų. Įvykdžius antro
jo pusmečio gyvenamųjų 
namų statybos planą, 1989 
metų pradžioje laikino gy
venamojo ploto problemos 
išsispręs.

Pravedus dienos fotogra
fijas, gauti duomenys, kad, 
pavyzdžiui, SAMP cecho 
siurblių įrenginio mašinis
tai praranda 13,7 proc. dar
bo laiko, o DC dezakiivalo- 

Teisin-

rangovinėse
Admi'nis-

Kelia nerimą darbų orga
nizavimas. vykdomas MSV- 
3/4 jėgomis, kuri ruošia 
ventiliacijos sistemas pas
portizacijai. Pažeidžiant re
monto terminus vykdo 
MSV-91 darbus turbinų ce
che.

rininkai — 7 proc. 
gas normavimas darbų, plė
timas brigadinių darbo 
ganizavimo formų tai 
darbo laiko nuostolių maži
nimo kelias. DO ir DAS 
planuoja tam sudaryti nor- 
mi uoto jų grupę.

mo.Liepos mėli. pasirašyta 
ilgalaikė sutartis (iki 2000 
metų) su dviem ūkiais dėl 

žemės . ūkio

Kapitalinio remonto už
baigimui laiku, remiantis 
patvirtintais grafikais, esant 
gerai darbų kokybei, reika
lingas geras darbų organi
zavimas ir . visų atominės 
elektrinės tarnybų, subran
govinių organizacijų atsa
komybės. Tokios galimybės

or- Ilgai besitęsiant remon
tui, atsiranda nusiramini
mas, jeigu jis remiasi prin
cipu: /.Svarbiausia
būti paskutiniu“.

Mano manymu, turbinų 
cecho kolektyvui ir jo ran
govinėms organizacijoms 
negalima užmiršti * PKR-87 
pamokos. Nežiūrint į ilgai 
besitęsiantį RC darbų fca-

viršplaninės 
produkcijos pristatymo elek
trinei, gautos mums pade-

PTM įvedimas eksploata
cijai sulaikytas ryšium su 
technologinės dalies pakei
timu — buvo suprojektuoti 
pasenę įrengimai. Šiuo me
tu projektas užbaigtas. Ati
davimas naudoti — 1989 
metų pirmasis pusmetis.

Gyvenamojo ploto atiduo
ta naudoti 100 proc.

Pasitaiko nesavalaikio 
darbo vietų valymo atvejų, 
kurį turėtų atlikti subrango
vinių organizacijų persona
las. Viena iš priežasčių: ope
ratyvinio cechų personalo 
formalumas -priimant darbo 
vietas.

Kapitalinis remontas uži
ma sprendžiamąją stadiją.

ne-

dant. Produktus teiks į vai-
D asisakė direktoriaus * parduotuves.
* pavaduotojas kadrų rei- t\ ėl socialinio draudimo, 
kalams G. Nefedjevas. Jis U poilsio ir gydymo kalbė-
paliclė šeštąjį, septintąjį, j0 A. Stelmachas.
aštuntąjį kolektyvinės su
tarties skyrius. (Nukelta į 2 psl.)

yra.
V..GUSEVAS 

vyr. inžinieriaus pavaduo
tojas remonto reikalams



Apie gaisrą 
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SEPTYNIOS AUKLES 

ŽINYBINIAM LAIKRAŠČIUI(Atkelta Iš 1 psl.) mes drebėjimų. Faktinis organizuoti jos priėmimų
48,1 proc. išmokėjimų iš stebėjimo gręžinių vykdy- tiesiog į mašinas, numatyti

socialinio draudimo lėšų mas turi būti kitas. valandas ir dienas,
tenka nedarbingumo lape- Lietuvos valstybinio gam- KATULSKIS, „Vyšnios“ 
Uų apmokėjimui, kurie gau- [0S apsaugos komitetas. J. sodininkų draugijos pirmi-
ti sergančių vaikų slaugy- Sabaliauskas. Aikštelės įlinkas. Dėl nenoro paša-
mui. Ir šis skaičius auga. parinkimo aktas, pasirašy- linti kliūtis neįvykdytos šiais
VIJ specialistų įtvirtinimui, tas 1973 metais, numatė ti’: melais trys svarbios prie-
vaikų sergamumo mažini- du blokus, po 1 mln. k\V monės: neįsisavinta „Vyš-
mul mes išmokame, išsky- kiekvienas. nia-2“, neelektrifikuota po
rus planines išlaidas VII LTSR MA Fizikinių-tech- ilsinę gyvenvietė, neatvežtos 
išlaikymui, 216 tūkst. rub. ninių energetikos problemų organinės trąšos. Siūloma
darbuotojų premijavimui pa- instituto direktorius J. Vile- išnuomoti mašiną UAZ-452,
gal socialistiriio lenktynia- mas. Blogai tiekiama infor- traktorių T-16 darbo laiku ir
vimo rezultatus ir 137 tūkst. niacija apie IAE. Reikia be apribojimų — traktorių
rub. pagal metų rezultatus, peržiūrėti mažai aktyvių at- T-150, po darbo — buldo-
kelialapius ir sanatorinį- ijekų ir kuro medžiagų lai- zerius, ekskavatorius,
kurortinį gvdymą. Peržiū- kvma. KULKOVAS, CRC vir-
rėjome VIJ socialistinio 'LTSR MA prezidentas J. šininkas. Premijavimo nuo-
JenktyniavNiio nuostatus, p0žela. Didelė avarijos Ji- status reikia pakeisti. Jie
pratesėme motinoms dekre- Limybė. Įkurtas, „rusiškas“ turi . numatyti sustabdymų
tinęs atostogas iki 2 melų, mieštas respublikos • lentoj - - kiekį, kitus pažeidimus ir
išskyrėme 19,5 tūkst: rub. • joje priežastis. dėl kurių jie
maitinimo gerinimui VIJ , Kurčialovo atominės įvyko. Jeigu, nekaltas per-

D a rb uoloj ų m a t e r a.11 n'e m s e Telikos mstitutas. N. sonalas, ministerija, jren-
pašalpoms išmokėta 64,3 p0nomariavos — Stepnojus. girnų tiekėjas arba projek-
proc., palyginus su 1988 m. PaŽYmėla netikros inf0r- luotojai turi už ta. atsakyti,
planu (planas 1- tuksi. macijos teikimas. Panašiose 1 klausimus atsake:
ri,k')* diskusijose būtina kvali- KRŪMINIS: Žmonių pns-

Elektrinei išskiria 307 fikuočiau spręsti problemas. latymas j PAK neišsispręs,
sanatorrjiial-kurorlilniai ir į Alternatyvos trečiajam Keleivių pervežimas visa-
poilsio namus kelialapiai ir blokui nieks nepateikė. Be da nuostolingas ir VSV
251 kelialapis dietiniam LTSR vyriausiosios ga- ATV neskiria tani papildomų
.ntaitinimųfi, Išplėstiname mybinės energetikos ir išlaidų. Pagerinant elektri-
profsąjungos posėdyje mes elektrifikavimo * valdybos nės darbuotojų gyvenimo
priėmėme. laiško ^ tekstą Vyr. inžinierius A. Stumbras sąlygas, mes neturime di-
Profsąjungų CK ir Mmistc- pasak6 kad Lietuvoje elekt- dėlės laisvės (galiom gy-
rijai, kuriame kalbama dėl ros energijos panaudoji- veliamojo ploto kodeksas),
specialių kelialapių elektri- mns kiekvienais metais iš Padėtis dėl mechanizmų
nės personalui, dirbančiam įJJ“ i mTrd k\Vh ^ sunki, visus „Vyšnios“ rci-
kenksmingomis darbo saly- m . , „mfciimians— kalavimus patenkinii nejina-
gomis. Atsakymas bus pa- 1 ?.. . ,(į 1 dirėkto ooma. Kooperatyvo pirim-
teiktas darbuotojams. . , j nlnkui šiuos klausimus rei-

Proisąjunigos komiteto ' T b. techninis ,<ia sPr?sli lle lil< posėdžiuo-erasr■££„£: JsrJBįi,SR? %#&&&
!kS5uin,m' l‘0VWSVi' "SS“ n .įskaito ffm K'“",1“-.. VŽ5.

’ ' ’ ”?"IJ. reikaliįvinuj. kurie g'palS'T'S ik'“ £
s,rodc po projekto suda- -.ų ,ačimi ,eisla

gauti paskolas Valslvb. 
Banke stambių pirkinių įsi
gijimui. Salyje trūksta pre
kinių resursų.

Alų trečiame mikrorajone 
parduosime IV ketvirtyje, 
kada bus įrengta 650 kv. m. 
maisto prekių parduotuvė.. 
Tuomet bus mažiau apkrau
ta parduotuvė „Aušra“ ir 
bus platesnis joje asorti
mentas.

Dešimtadienio lai ko t a r py- 
ie turi būti apsvarstytas 
klausimas dėl spiritinių gė
rimų pardavimo pagal talo
nus. Jeigu bus nuspręsta 
teigiamai, įsigalios nuo š. 
m. spalio I d.

Blogai teikiamos anksty
vosios pietų daržovės, VSV 
daug geresni reikalai. Elek
trinei reikia vairuotojams 
mokėti už krovinių perveži
mą, įvesti pakaitinius vai
ruotojus. Užtenka 3—4 ma
šinų, kurios dirbtų šaudyk
liniu metodu.

9
( išaiškinJmui j aplinkybių 
IAE antrojo energijos blo
ko kabeliniame aukšte kilu
sio gaisro, buvo sudar/tos 
dvi komisijos.

Pirmoji i kurios pirm'įlin
kas Atominės energetike* 
ministro pavaduotojas A. 
Lapšinas, išnagrinėjo gau
ro priežastis ir aplinkybes. 
Antroji, pirmininkas — AEM 
VV viršininkas J. Fiiimon- 
cevas patikrino personalo 
ir įrengimų sustabdymo pe
riodu darbą ir reaktoriaus 
atvėsi nimą.

Didžiausia gaisro prie
žasties tikimybė gali būti 
trumpas kabelių sujungimas 
kabeliniame lovyje. Diversi
jos komisija nepripažino.

Užsidegė 209 patalpoje 
bloko D-2, kurioje yra įren
gta automatinė gaisro gesi
namo sistema, 
gaisro signalas pasirodė 
SVB viename iš trijų davi
klių 0 vai. 52 min. Per 10 
sekundžių parodė ir antra
sis daviklis, kas yra būtum 

automatiiiia u 
įsijungi- 

Atvykus gaisrinėms, 
ugnis jau buvo automatinės 
sistemos užgesinta per 12 
minučių, bet kabeliuose dar 
kurį laiką buvo įjungta; 
įtampa.

(LAIŠKAS BE KOMENTARŲ)

...Pažvelkite į žinybinius laikraščius. Jie atrodo apgailėti
nai. Netgi dabar, persitvarkymo ir viešumo epochoje, jie vi
si „bedančiai, registratoriai įvykių. Geriausiu atveju, ret
karčiais pamatysi laikraščio puslapiuose kritiką, ir tą Ko
kiam nors mažiausiai kaltam. O ką jie dar gali kritikuoti, 
jeigu viename iš dviejų arba keturių puslapių parašyta, kad 
laikraštis yra partinio komiteto (viens), profsąjungos (du), 
VLKJS komiteto (trys) ir direkcijos (keturi) organas?!
O kadangi jis keturis karius organas, tai jis ir turi atitin
kamai elgtis ir nežadinti nemalonumų savo dideliam virši
ninkų organizmui. Be to, žinybiniam laikraščiui vadovauja 
rajono ir miesto partijos komitetai (jie kažkodėl neturi 
spaudos organų) ir žinoma, srities TSKP komiteto spaudos 
sektoriaus. Kaip sakoma, septynios auklės...

O kokiose nepatenkinamose patalpose dirba žinybinių 
laikraščių redakcijos! Jų darbuotojai lyg if įmonės dar
buotojai, joje gauna atlyginimą, o premija — kaip į lai pa
žiūrės rajono partijos komitetas. Etatuose nenumatyta nei 
mašininkė, nei fotografas.

Tai tiesiog sunku suprasti! Kaip galima be jų išleisti 
laikraštį? Prisiglaudę jie, kaip taisyklė, tokiose patalpose, 
kuriose negalima ne tik dirbti kūrybiniam žmogui, o ir 
skaitytojui gėda užeiti: ankšta, tamsu, stogas kiauras, bal- 
dai “še tau, dieve lai, kas mums atliko“. Prisimenu, kaip 
man esant redaktoriumi žinybinio laikraščio, ne kartą 
teko ieškoti vielos, klausyti barimų už tai, kad ne Ją drau
gą „Palietėme“ spaudos žodžiu, ir t. t. Štai kodėl žinybinių 
laikraščių darbuotojams skauda širdį, nes juos pastoviai 
persekioja už kritiką („Socinduslrijos“ publikacijos).

Mano nuomone, reikalinga radikalinė spaudos reforma. 
Ne steigti naujus, kaip lai daroma dabar, o likviduoti 
visus žinybinius laikraščius. Vietoje jų įkurti miesto laik
raščius. Ar reikia kalbėti, kaip jie reikalingi miestų partijos 
komitetams, kaip pakils autoritetas ir spausdinto žodžio 
veiksmingumas.

Pirmasis

ir pakankama 
gaisro sistemos 
m ulj.

%L. BOCENKOVAS

TSRS žurnalistų sąjungos narys, 
KURSKAS

DAS
Automatinės apsaugos 

veikla 0 vai. 56 min. antrą-
jį bloką sustabdė. Komisija 
nustatė, kad bloko atvėsi- 
nimas pravestas nepažei
džiant saugaus eksploata
vimo normų.

P lekirinės direktorius 
12 A. Chromčenka apiben
drino kolektyvinės sutar
ties įvykdymo klausimus.

Pagrindiniai kolektyvinės 
sutarties punktai įvykdyti,
netgi kai kas įgyvendinta
papildomai. Kapitalinės sta
tybos planas neįvykdytas
dėl objektyvių priežasčių 
Šiandieninėje kolektyvinėje 
sutartyje aiškiai išreikšta
socialinė-buitinė krvptis. Iki galutinio konservavi-

Direktorius papasakojo mo sprendimo gyvenamojo
apie rugpjūčio 25 ir 26 vv- ploto ir soc. kultūrinis-bni-
kusi pasitarima, kuriame ,linls slat>'b°s P,anas ’]ef
iis papasakojo ‘ padėti vei- *c'c'a- paliekamas numaty u 
kiančiu ir slalomo bloku, SfD ,Pllnl1 P|jef,ur]lu 
po io vyko aptarimas. ' e,.lei- (Jf|u rS,RS Valsiybi- 

ir , , i. . . . . ms statybos komitetas nu-
Valstybinis atomines ener- spręstų nestatyti trečiojo

getikos priežiūros komite- bloko, gyvenamojo ploto
tas. V. Sidorenka. Techm- pIanas (lloj , bū(ll s„_
ms projekto pagrindimas mažintas
dėl branduolinio įrenginio Numatytas trečiam blokui
faincn!?!-* ,Pa' personalas (92 žmonės)aipsmu. statybą galima lai , , darba,
tęsti Bloko konservavimas fjc kl]riuos mes sumaži-
frpnff-mai n! ą- "anie! siūlysime darba ki-
)iengimai sens ir suirs. (ose AE Kvalifikuotų ' spe-

Energotechnikos moksli- cialistų nedarbas būtu nuos-
mo tyrimo konstravimo in- tolinga ir valstybei, ir jiems
stitutas. J. Cerkašovas. Pa- patiems,
aiškino Vaišvilai, kad dide- Pasisakė:
lis neigiamas garo koefi- 
cientas taip pat blogai, kaip veninio sąlygų
‘f, .dl.d*lls teigiamas. Moks- neturėtų apsiriboti gyvena-
Iininkai mano, kad jis tun mojo ploto skyrimu vienam
būti nuo +1 iki —I beta. žmogui (7,5 kv. m.). Admi-
IAE jis lygus -f0,5 beta. nislracijai, profsąjungai rei- 

Lietuvos geologijos dar- kia atsižvelgti į‘šeimos su-
bų gamybinis susivieniji- dėtį, kambarių skaičų.
mas. E. Bendoraitis. Dėl Jeigu makulatūros pun- 
Zemes plutos skilimų, že- kto nėra kur įrengti, reikia

rymo.
—Ryšium su atominės 

energetikos vystymosi tik
rove atsiranda vis nauji ir 
nauji reikalavimai, — pasa
kė direktorius. — Reikalauti, 
kad objektai, kuriuose sta
tėme vakar, atitiktų šian
dieninius reikalavimus, ne
protinga.

TENISO AIKŠTELĖSE
Gaisro metu pažeista 650 

kontrolinių kabelių 5 me
trų atstume. Tiesioginiai 
nuostoliai sudaro 4000 rub. 
Nenukentėjo nė vienas žmo
gus. Radioaktyvinė padė
tis elektrinėje ir apie ją •- 
nepasikeitė.

INFORMACIJA:

Lietuvoje dėl gaisrų kas
met vidutiniškai 
žmonių; 
niškai sudaro 2 min. rub. į 
•metus.

ir užėmė pirmąją vietą. 
Antroji vieta paliko Daug
pilio komandai. Trečiąją— 
iškovojo Sosnovyj Boro 
komanda.

Užsibaigė turnyras, apdo
vanoti nugalėtojai. Užgeso 
aistrų ir emocijų įkaitis, 
truputį pavargę dalyviai pa
sikeitė atminimo suvenyrais 
ir adresais. Čia numatyti 
tolesni sportiniai ryšiai, tur
nyrai ir draugiški susitiki
mai. Žengtas dar vienas 
žingsnis pirmyn vystant ir 
populiarinant tenisą Snieč
kuje. Problemų dar daug. 
Skaičius, norinčių žaisti te
nisą, pastoviai auga ir tai 
—puiku. O esamos teniso 
užsiėmimo sąlygos greitai 
atsidurs labai keblioje pa
dėtyje. Būtina didinti te
niso aikštelių skaičių, tačiau 
ši problema" jaudina tik 
mus — teniso mylėtojus. O 
masiškumas, gydomojo spor
to kilimo prestižas, tai rei
kalas ir komjaunimo, ir 
profsąjungos, ir administra
cijos.

Rugpjūtyje Sniečkaus te
niso klubo aikštėje įvyko 
tradicinis teniso turnyras, 
skirtas Fizkultūrininko die
nai. Sis turnyras Sniečkuje 
pravedamas trečią kartą ir 
malonu pažymėli, kad jo 
geografija plečiasi, kaip ir 
dalyvių pasiruošimo lygis.

Siame turnyre dalyvavo 
šešios komandos: Daugpi
lio, Sosnovyj Boro, Vorone
žo. Elektrėnų. Sniečkų at
stovavo dvi komandos — 
Sniečkus-1 ir Sniečkus-2. 
Varžybos praėjo labai įdo
miai,
tiškai. Negaliu . atžymėti nė 
vieno lengvo ir netgi neįdo
maus susitikimo. Visos ko- , 
maudos ir dalyviai iki pa
baigos turnyro kovojo už 
galimybę žaisti finale. Te
nise nebūna lygių, ir todėl 
bekompromisiška kova už
degė tokias aistras, kad tei
sėjams tekdavo priminti 
sportinę etiką sirgaliams 
ir turnyro dalyviams.

Antrąją varžybų dieną 
buvo aiškūs finalo dalyviai 
—tai pirmoji Sniečkaus ir 
Daugpilio komandos. Fina
liniame susitikime mūsų 
komanda iškovojo pergale

žūsta 60 
nuostoliai viduti-

karlais net drama-

Rinkiniai
cechuoseSTELMACHAS kreipėsi į 

viršininką: — Mes 
kad viena maisto

DAS 
siūlėme, 
prekių parduotuvė dirbtų 
iki 22 vai.

KOLOMIJECAS. 
netikslinga. Jau apie 21 vai. 
visose parduotuvėse 
žmonių.

STELMACHAS. — Maku- 
rinkimas tiesiog j 

mašinas — mes apie lai ne
pagalvojome. Pamėginsime 
išspręsi i.

Partiniai susirinkimai įvy
ko DO ir STS ir AT0. Sau
gumo lechnigos skyriuje iš 
keturių kandidatų j biuro 
narius išrinkti trys, sekre
toriumi tapo RA laborato
rijos inžinierius K. Troja- 
novskis.

ATO susirinkime dalyva
vo LKP CK instruktoiius 
V. Berežnojus ir KP Igna
linos RK pirmasis sekreto
rius G. Masiulis.

Ataskaitinis pranešimas 
pasižymėjo konkretumu, ar
gumentų pateikimu, gerai 
išanalizuotas darbas ir pa
siūlymai ateičiai.

Iš devynių kandidatų rei
kėjo išrinkti septynis part- 
biuro narius, bet daugumą 
balsų gavo astuoni žmonės. 
Rezultate, susirinkimas nu
tarė pakeisti biuro skaičių 
iš septynių į aštuonis. Se
kretoriumi išrinktas 
inžinierius 
vas, ^ o kandidatu į partinio 
komiteto narius — vairuo
tojas E. Lagunionokas.

VDOVICENKO. PTS, Gy- 
i gerinimas Tai

nėra

lalūros

J. BOJARKINAS 
teniso klubo pirmininkas.

SKELBIMAS dT:'sf%.rtok!;"S'o tayla
i?88 jf '.s d v!0’ I"“'le '"“i“1 s“ 5yv«"- konSjos"”liit» dTrb“™i

kyklos Nr. 1 mažojoje salė- viete ir yra priskirti šefuo- kaita 1987 m. liepos mėn
je jvyks Sniečkaus liaudies jančioms organizacijoms; — 1988 m nicmiuSi*deputatų Tarybos V šauki- rudens sodinimo darbų pra' laikotarpi^ rUffPJUČ,° mc,L
mo Šeštoji sesija, kurios vedimas gyvenvietėje. Pradžia 15 vai.

FUTBOLASir visuomenines

Baigėsi Lietuvos TSR futbolo pirmenybių eilinės žaidynės. 
„Kaitra“ (Lentvaris) — „Intcr“ (Sniečkus) 1:3.
„Neris“ (Vilnius) — „Inter“ (Sniečkus) 3:0.
„Inler“ (Sniečkus) — „Elektronas“ (Vilnius) 2:1.

X-OJI Žmogaus likimas ir jo tarpusavio 
tykiai su aplinka, jau seniai tapo viena iš 
mėgstamiausių kinematografininkų lemų.

Vienas labiausiai pripažintų žmogaus 
psichologijos tyrinėtojų yra žynius italų 
režisierius Mikalandželo Antonioni. Pirmą 
kartą , pasauliniame kine jis pradėjo tirti

apmąstymams. Pagrindinį vaidmenį atlie
ka mėgstama Antonionio aktorė, kino žvai
gždė Monika Viti.

Dokumentinis filmas „Pasakojimas apie 
maršalą Konevą“ atskleis anksčiau neži
nomus gyvenimo puslapius ne tik žymaus 
karvedžio, patyrusio karo sunkumus ir sta
linizmo kultą, bet ir visos žmonijos.

E. BULKINAS

žmogaus nekomunikabilumo temą. Rugsė

jyje jūs galėsite pamatyti geriausią Anlonio- 
nio filmą — „Raudonoji dykuma“. Filmo

herojai kenčia dėl vienatvės. Jie negali 
ti vietos buržuazinėje visuomenėje, kurią 
režisierius palygina su dykuma. Filmas la

bai sudėtingas ir reikia pasiruošti rimtiems

san-

M
O i

iz ras- vyresn. 
A. Jevdokimo-

A

tuvių Ir rusų kalbomis antradieniais. •
Iškilioji spauda. Formatas A-3. Apimtis — 0,25 spaudos lanko. Ti

ražas 200. Užsakymo Nr. 2596. Rinko ir spaudė Utenos spaus
tuvė: Utena, Komjaunimo, 33. Telefonas 54787. Indeksas 67311.
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